
Zápis ze zasedání zastupitelstva obce Vysoká nad Labem 
č. 12/2023 ze dne 11.12.2023 

Místo konání :          salonek Penzionu Hubert 
Čas zahájení :          17:00 hod      
Čas ukončení :         18:20 hod 
Přítomní členové zastupitelstva obce: Ing. Jiří Horák, František Salavec, MUDr. Ladislava Harrerová, 
Mgr. Miloslav Ryska, Vladimír Daňo, MUDr. Lenka Hošková 
Počet přítomných členů zastupitelstva: 6 
Omluven: 1 - MUDr. Jindřich Samek 
Zasedání usnášeníschopné: ano 
Hosté: dle prezenční listiny 
Ověřovatelé zápisu:  Mgr. Miloslav Ryska, Vladimír Daňo 
 
Program jednání :  
1.1    Zahájení, schválení zápisu z minulého zasedání. 
Starosta pozdravil přítomné, konstatoval, že je přítomno 6 členů zastupitelstva, tedy nadpoloviční 
většina a tím je zastupitelstvo usnášeníschopné. Zápis z minulého zasedání byl řádně ověřen a vyvěšen 
na elektronické i fyzické úřední desce.  
Diskuze. 
Usnesení č.1/12/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje zápis z minulého zasedání č.11/2023 ze dne 13.11.2023 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
1.2. Schválení programu, určení ověřovatelů zápisu. 
Starosta konstatoval, že program dnešního zasedání byl dle jednacího řádu 7 dní předem zveřejněn na 
elektronické i fyzické úřední desce. Navrhl ověřovatele zápisu – Mgr. Miloslav Ryska, Vladimír Daňo 
Diskuze. 
Usnesení č. 2/12/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje program dnešního zasedání  
určuje ověřovatele zápisu -  Mgr. Miloslav Ryska, Vladimír Daňo 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
2. Schválení rozpočtu na rok 2024 a střednědobého rozpočtového výhledu  
Starosta předložil a okomentoval. Rozpočet i rozpočtový výhled byl předepsanou dobu zveřejněn na 
úřední desce. Připomínky nebyly, lze ho schválit. 
Diskuze 
Usnesení č. 3/12/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje rozpočet obce Vysoká nad Labem pro rok 2024, v paragrafovém znění, dle přílohy tohoto zápisu. 
Rozpočet pro rok 2024 bude schodkový, s příjmy ve výši 27 244 tisíc korun a výdaji ve výši 50 244 tisíc 
korun. Schodek ve výši 23 milionů korun bude kryt přebytky hospodaření z minulých let.  
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 



 
Usnesení č. 4/12/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje střednědobý rozpočtový výhled na roky 2025 a 2026 dle přílohy tohoto zápisu  
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
3. Schválení rozpočtu MŠ na rok 2024 a střednědobého rozpočtového výhledu MŠ vysoká 
nad Labem 
Starosta předložil a okomentoval. Rozpočet i rozpočtový výhled byl předepsanou dobu zveřejněn na 
úřední desce. Připomínky nebyly, lze ho schválit. 
Diskuze. 
Usnesení č. 5/12/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje rozpočet příspěvkové organizace MŠ Vysoká nad Labem pro rok 2024 ve znění dle přílohy 
tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
Usnesení č. 6/12/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje střednědobý rozpočtový výhled na roky 2025 a 2026 příspěvkové organizace MŠ Vysoká nad 
Labem ve znění dle přílohy tohoto zápisu 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
4. Smlouva o zajištění přepravy osob MHD pro rok 2024 
Starosta předložil a okomentoval. Cena za autobusovou dopravu stoupla během několika let trojnásobně, 
z 19,50 Kč za kilometr v roce 2020 na 60,58 Kč v roce 2024. V roce 2024 obec zaplatí za autobusové spojení 
MHD více než 3,5 milionu korun. 
Dále starosta seznámil zastupitele s komunikací ohledně zrušení II. tarifního pásma. Starosta na podnět 
zastupitelstva upozornil statutární město Hradec Králové jako hlavního akcionáře Dopravního podniku na 
to, že pokud obce platí plnou nákladovou cenu za kilometr, pak není důvod k tomu, aby občané těchto obcí 
měli dražší jízdné. Starosta vyzval vedení statutárního města Hradce Králové ke zrušení II. tarifního pásma.  
Starosta seznámil zastupitele s odpovědí: II. tarifní pásmo bude zrušeno v nejbližším možném termínu, 
pravděpodobně k 1.2.2024. 
Diskuze. 
Usnesení č. 7/12/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje smlouvu o přepravě osob uzavřenou se Statutárním městem Hradcem Králové, ve znění dle 
přílohy tohoto zápisu 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 



5. Motivační program na podporu separace komunálního odpadu 
Starosta předložil a okomentoval. Tento program funguje již několik let a díky němu dochází 
k významnému snížení množství komunálního odpadu. Princip je ten, že při odběru menšího než 
maximálního počtu nádob (resp. známek) pro osoby trvale bydlící v nemovitosti s jedním číslem 
popisným bude těmto občanům poskytnuta sleva ve výši 500 korun na jednu neodebranou známku. Je 
ale nutno předem uhradit poplatky v plné výši, sleva bude proplacena zpětně na obecním úřadě, při 
odběru známek na popelnice. 
Starosta připomněl, že cena jedné celoroční známky, resp. vyvezení popelnice ve 14tidenním intervalu 
je téměř 1500 korun. Takže obec ušetří cca tisíc korun na jedné neodebrané známce. 
Diskuze. 
Usnesení č. 8/12/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje Motivační program na podporu separace odpadu v roce 2024, dle tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
6. Kalkulace nákladů na čištění a odvádění odpadních vod (stočné) pro rok 2024. 
Starosta předložil kalkulaci nákladů na stočné v roce 2024, rozdělenou na dvě položky: 
- náklady na čištění odpadních vod:  
- náklady na odvádění odpadních vod:  
Diskuze. 
Zastupitelé se shodli, že zatím obec nebude zpoplatňovat odvádění a čištění odpadních vod pro občany, 
tedy v roce 2024 obec nebude od občanů vybírat stočné.  
Diskuze 
Usnesení č. 9/12/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
schvaluje kalkulaci nákladů na odvádění a čištění odpadních vod pro rok 2024, dle přílohy tohoto 
zápisu.  
Rozhoduje, že:  
- náklady na čištění i odvádění odpadních vod za rok 2024 pro občany obce připojené do kanalizační 
sítě ve vlastnictví obce budou hrazeny z rozpočtu obce. 
- občanům napojeným na kanalizace ve vlastnictví společnosti Trident Europe SE budou v roce 2024 
hrazeny z rozpočtu obce pouze náklady na čištění odpadních vod 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
7. Rozpočtové opatření č.9/2023 
Starosta předložil a okomentoval. Jedná se o obvyklé se o účetní přesuny ke konci roku.  
Diskuze. 
Usnesení č. 10/12/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje rozpočtové opatření č. 9/2023 ve znění dle přílohy tohoto zápisu 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 



Starosta dále uvedl, že vždy ke konci roku se dělají poslední úpravy rozpočtu. V minulosti se to 
schvalovalo na prvním zasedání v následujícím kalendářním roce, což je podle kontrolního orgánu 
špatně. Lze ale pověřit starostu schválením posledního rozpočtového opatření. 
Diskuze. 
Usnesení č. 11/12/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
pověřuje starostu schválením posledního rozpočtového opatření v roce 2023 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
8. Mimořádná odměna členovi zastupitelstva dle §76 zák. 128/2000 Sb. 
Předložil místostarosta František Salavec. Podle současné legislativy má starosta fixní plat, bez ohledu 
na to, jak dobře pracuje. Výše platu je dána tabulkami a je již několik let stejná. Pokud starosta pracuje 
dobře a zastupitelstvo mu chce dát odměnu za dobrou práci, dle zákona o obcích se toto musí zveřejnit 
a projednat jako samostatný bod programu zastupitelstva. Odměna musí být stanovena za něco, co přímo 
nesouvisí s náplní práce starosty. 
Pan Salavec navrhl dát starostovi odměnu ve výši jednoho měsíčního platu, za přípravu materiálů a 
podkladů mapujících historii obce, včetně podchycení původního vodního pramene, který je nyní sveden 
do nově vybudované retenční nádrže. 
Diskuze. 
Usnesení č. 12/12/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje poskytnutí mimořádné odměny dle §76 zákona č. 128/2000 Sb. starostovi obce, ing. Jiřímu 
Horákovi, za přípravu materiálů a podkladů mapujících historii obce, ve výši jedné měsíční odměny dle 
Nařízení vlády č. 37/2003 Sb.  
Hlasování: 
Pro :  5    
Proti :   0  
Zdržel se:  1 - Horák 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
9. Směnná smlouva uzavřená mezi Obcí Vysoká nad Labem a panem Radkem Hofmanem, o 
směně pozemků z důvodu narovnání plotu a vjezdové brány u nemovitosti č.p.41. Plocha 
směňovaných pozemků je 20 m2. 
Starosta předložil a okomentoval. Obec tuto směnu projednávala již v dubnu 2023, teprve nyní jsou 
k dispozici všechna potřebná vyjádření.  
Diskuze. 
Usnesení č. 13/12/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Schvaluje Směnnou smlouvu uzavřenou mezi Obcí Vysoká nad Labem a panem Radkem Hofmanem, 
o směně pozemků z důvodu narovnání plotu a vjezdové brány u nemovitosti č.p.41, ve znění dle přílohy 
tohoto zápisu  
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 
 
 
 



10. Členství obce Vysoká nad Labem v Destinační společnosti Hradecko, z.s.  
Starosta seznámil zastupitele s účelem založení a zakládacími dokumenty společnosti, jejímž cílem je 
podpora cestovního ruchu v turistické oblasti Hradecko. 
Členský příspěvek obce bude činit 1000,- Kč ročně, žádné závazky pro obec z toho neplynou. 
Diskuze. 
Usnesení č. 14/12/2023 
zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
I.            Schvaluje  
1. založení spolku Destinační společnost Hradecko, z.s., kde obec Vysoká nad Labem bude jedním 
ze zakladatelů 
2. uzavření „Dohody o založení spolku Destinační společnost Hradecko, z.s.“ (dále též jen 
„Dohoda“).  Návrh Dohody je uveden v příloze č. 1 návrhu usnesení 
3. znění „Stanov spolku Destinační společnost Hradecko, z.s.“, uvedený v příloze č. 2 návrhu 
usnesení 
4. návrh „Příspěvkového řádu Destinační společnost Hradecko, z.s., uvedený v příloze č. 3 návrhu 
usnesení 
5.  výši základního členského příspěvku obce Vysoká nad Labem pro kalendářní rok 2024 ve výši 
1.000 Kč (slovy tisíc korun českých).  
6.            členství obce Vysoká nad Labem ve spolku Destinační společnost Hradecko, z. s.  
II.          Ukládá 
Jiřímu Horákovi, starostovi obce Vysoká nad Labem 
 1. podepsat „Dohodu o založení spolku Destinační společnost Hradecko, z.s.“ dle bodu I. 2. tohoto 
usnesení 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
11. Inventury 2023 
Starosta předložil a okomentoval. Jako každoročně je třeba provést inventarizaci majetku.  
Starosta navrhl složení:   
Vedoucí inventarizační komise:  František Salavec 
Členové inventarizační komise:  Vladimír Daňo 
      Mgr. Miloslav Ryska 
      Miroslav Syrůček 
      Věra Pipková  
První schůzka inventarizační komise bude svolána operativně co nejdříve, jakmile budou k dispozici 
všechny podklady a výstupy z účetnictví.  
Diskuze, bez usnesení.    
 
 
12. Informace starosty, různé 
12.1. Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohoda o umístění stavby „č. IV-
12-2026984“, parc.č. 1326/22, v k.ú. Vysoká nad Labem, kabelové vedení nn, se společností ČEZ 
Distribuce, a.s.  
Starosta předložil a okomentoval. Téměř totožná smlouva už byla schválena dne 9.10.2023. V průběhu 
projednávání však došlo ke změně, stavba se bude provádět protlakem pod silnicí, místo překopem. Tím 
pádem se změní rozsah věcného břemene a výše úhrady. Jinak je vše stejné. 
Diskuze. 
Usnesení č. 15/12/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Souhlasí s uzavřením „Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohody o umístění 
stavby č. IV-12-2026984“, pro pozemek parc.č. 1326/22, v k.ú. Vysoká nad Labem, kabelové vedení 
nn, se společností ČEZ Distribuce, a.s., ve znění dle přílohy tohoto zápisu 
Pověřuje starostu podpisem uvedené smlouvy 
 



 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
12.2. Možnost zřízení dětské skupiny pro děti předškolního věku. 
Starosta předložil a okomentoval. Na minulém zasedání byla představena vize - možnost zřízení této 
skupiny s tím, že bude zakoupen speciální mobilní kontejner (tinyhouse) a umístěn na obecním 
pozemku. Zastupitelé souhlasili s tím, že obec vznik této dětské skupiny podpoří, za předpokladu získání 
maximální dotační podpory, ze které bude hrazen nákup tinyhouse.  
Starosta předložil kalkulaci a důvodovou zprávu vypracovanou Mgr. Lucií Špindlerovou a Mgr. Anetou 
Sívkovou. Z uvedeného vyplývá, že navrhovaný projekt dětské skupiny ve Vysoké nad Labem nesplňuje 
podmínky pro získání státní dotace. Náklady ve výši cca 4 miliony korun by musely být hrazeny 
z rozpočtu obce. 
Diskuze. 
Usnesení č. 16/12/2023 
Zastupitelstvo obce Vysoká nad Labem po projednání 
Nesouhlasí s uvolněním částky téměř 4 miliony korun z rozpočtu obce na podporu zřízení dětské 
skupiny ve Vysoké nad Labem, dle kalkulace v příloze tohoto zápisu. 
Hlasování: 
Pro :  6    
Proti :   0  
Zdržel se:  0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 


